
 

 

Referat fra generalforsamling 14/2-2009 

 

Referatets punkter refererer til de på den udsendte dagsordens oplistede punkter 1-22 

1. Dirigent: Fillip Nielsen 
2. Referent: Bente Houtved Rasmussen 
3. Nuværende bestyrelse præsenteres ved navneopråb og de tilstedeværende rejser sig 
op: 

- Formand: Henrik Olsen 
- Forældrerepr.: Erling Foss, Dorthe Skotte, Helle Thorsen, Birthe 
Rasmussen, Peter Juul Jensen, Jan Kaptajn, Filip Nielsen 

- Ungdomsrepr.: Matthias Kockh, Kasper Boldt 
- Lederrepræssentanter: 
- Gruppeleder: Hanne Hueg 
- Familiespejd: Birgit Hald Kristoffersen 
- Flokass.: Else Færge, Gitte Bolin,  
- Juniorass.: Lone Kjøller, Michael Lyngberg. 
- Revisor: Birthe Andersen 
- Revisorass.: Niklas Dalsjø 
 
 

Lederne præsenteres ved navneopråb og de tilstedeværende rejser sig op: 
 

- Familiespejd: Pia og Lars Nygaard 
- Flokas: Charlotte Wirring- Madse, Gitte Bolin Anne Bolin Maiken 
Mogensen 

- Juniorass.: Lone Kjøller (Charlie), Lone S. Jensen (Buster), Lis 
Ejlsø 

- Afgående tropsleder: Marianne Holo 
- Tiltrædende tropsleder: Ebbe Frank 
- Klanleder: Kasper Boldt 
-  

4. Første del af formandens beretning kan ses i fulde længde på hjemmesiden 
www.ronnespejder.dk.     

- 10 møder er afholdt siden sidste generalforsamling 
- En del underudvalg er etableret m.h.p. afvikling af div. aktiviteter/arrangementer 
- Bestyrelsen har været repræsenteret i hhv divisionen og korpset 
- DDS 1. Rønne Trop og Flok fejrer 100 års jubilæum i 2012. Hanne Hueg og Erling Foss 

modtager gerne historiske effekter der har tilknytning til gruppen, indsamlet igennem 
årene, som skal bruges til en jubilæumsscrapbog/udstilling. 

- Først i sommers blev en afløser fundet til jobbet som tropsleder. Lonny afsluttede 
tropslederkarrieren efter sommerlejren på Toggerbo. Ebbe og Ruben har overtaget 
troppen i januar 2009. I den mellemliggende periode har Marianne Holo været 
vikarierende tropsleder. Tak til hende for hjælpen. 



- På kassererposten har der været omrokeringer i det forgange år. Kasserer Niklas 
Dalsjø, ønskede ikke genvalg, ifm sidste generalforsamling. Preben Andersen overtog 
jobbet. P.g.a. sygdom overgik kassererjobbet, som en nødforanstaltning, til Henrik 
Olsen. Dette var forinden godkendt af den siddende bestyrelse og korpskontoret. Pr. 
1/1-2009 er kassererjobbet overgået til Bo Lund Petersen. 

- Der vælges i dag nye medlemmer til bestyrelsen. Erling Foss har valgt at træde ud. 
Erling har en lang karriere som spejder i gruppen. Hertil kommer flere forskellige 
poster i såvel ledergruppen som i bestyrelsen. Erling er ikke tilstede dd, men takkes 
for det store arbejde han har ydet i og for gruppen igennem et helt liv. Erling 
fortsætter som aktivt medlem af ”Louis Venner”. 

- Alle ledere/ass. med ansvar for børnearbejde i gruppen, bliver forinden dette arbejde, 
afkrævet ren ”børneattest” 

- P.g.a. samarbejdsproblemer med juniorleder Helle Holger er denne stoppet. ”Buster” 
har tilbudt sin hjælp på denne post, sommeren over. 

- Alle spejderledere takkes for deres store arbejde. Der er stor opbakning til dette 
arbejde fra såvel forældre som bestyrelse. Bestyrelsen takkes for deres indsats, 
arbejdet i kulissen frigør kræfter for lederne til selve spejderarbejdet. Tak til alle andre 
frivillige hjælpere, som hjælper til med stort og småt. 

Hermed afsluttes formandens første halvdel af beretningen.         

Umiddelbart herefter redegøres for de samarbejdsproblemer med juniorleder Helle Holger som 
kulminerede i for ca. 1½ uge siden, hvor Helle meldte sig ud af gruppen.  

Efterfølgende har Helle Holger valgt at stille formanden et ultimatum pr. brev, hvori hun 
forlanger en række kritikpunkter af hendes person dementeret ved generalforsamlingen samt 
en officiel velkomst tilbage i gruppen. Såfremt disse krav ikke kunne imødekommes, ville Helle 
Holger forfatte og udsende et brev til Juniorgruppens forældre, som skulle redegøre for hendes 
synspunkter i sagen. 

Bestyrelsen holdt efterfølgende ekstraordinært møde, hvorpå man valgte at ignorere dette 
ultimatum. 

Brevet fra Helle Holger er efterfølgende udsendt til juniorgruppens forældre, og da brevet både 
har karakter af at været stærkt insinuerende samt decideret faktuelt misvisende på en række 
punkter, har bestyrelsen valgt at formanden gennemgår Helle Holgers brev fra ende til anden, 
og knytter kommentarer til de enkelte påstande og svarer på spørgsmål fra forsamlingen. 

Samtlige punkter i Helle Holgers brev dementeres/forklares og kommenteres. Særligt 
punkterne: 

 

- ”Økonomien er et kaos”, hvortil gruppens revisor, Birthe Andersen, pr. mail, har 
kommenteret økonomien i gruppen med følgende ord, citat: ” …min kommentar til 
dette, kan kun vedrøre det regnskab jeg har fået forelagt, og til det kan jeg udtale at 
jeg ikke finder dette kaotisk, hvad jo også fremgår ved, at jeg har underskrevet dette 
uden kommentarer.” Citat slut. 

- ” Det alkoholfrie arrangement d. 14/2 er kun for syns skyld og alkoholpolitik 
vil man ikke indføre i gruppen”:  
Bestyrelsen har valgt at følge de retningslinjer som man ifm med arrangementer på 
kommunale steder er underlagt af BRK, derfor er aftenens arrangement alkoholfrit da 
dette jo er et kommunalt lokale. I øvrigt har bestyrelsen valgt generelt at følge den af 
Korpset definerede alkoholpolitik, som kan ses på Korpsets hjemmeside.  

- ”Blå sommer-afvikling er uansvarlig”: Der redegøres for at min. 2 ledere fra 
juniorerne deltager, Lis og Michael, og muligvis vil en 3.leder deltage. Hertil skal lægges 
at troppen også sender 2 ledere, Ebbe og Ruben. Således vil 4 og måske 5 voksne 
deltage omkring de to grupper som skal ”bo” sammen. Henrik Olsen og Marianne Holo 
vil også deltage i lejren, som frivillige, og kan således også træde hjælpende til ved evt. 
problemer.   



- Det får således ingen konsekvenser for deltagelsen i ”Blå sommer 2009”, at Helle 
Holger er udtrådt af gruppen. 

Bestyrelsen udtaler til generalforsamlingen: 

”Vi anser et fremtidigt samarbejde med Helle Holger for ikke-eksisterende.” 

Formandens beretning, både 1. og 2. halvdel, godkendes af generalforsamlingen. 

5. Familiespejd/v. Lars Nygaard 
- Aktiviteter for børn i alderen 1-6(7) år 
- 15 børn + disses forældre mødes hver anden søndag 
- Det er forældrestyret spejderarbejde med to forældreledere i front som tovholdere 
- Der arbejdes med div. aktiviteter, såsom ild, knive, naturen osv 
- Familiespejd hylder princippet ”Plads til leg og læring” 
- Hytten i Blemmelyng benyttes fortrinsvis til møderne 
- Planlagte aktiviteter i år: week-end for de helt små samt gruppens oprykningsweek-
end 

- Opfordring til at udbrede kendskabet til Familiespejd 
6. Flokken/v. Hanne Hueg 
- Aktiviteter for børn i alderen 7-10 år 
- 26 børn og 7 voksne mødes hver mandag i hytten i Kanondalen 
- Ebbe og Ruben er afgået fra flokken til troppen 
- Else Færge er tilgået gruppen som assistent 
- Temaer der arbejdes med: Ild, vand, telt, 1.hjælp, Kims lege, koder, knive. Herudover 
arbejdes målrettet mod opnåelse af duelighedstegn. Her skal fremtidigt  arbejdes med 
et nyt forløb: ”Klar Jer selv” 

- ”Hemmelige” aktiviteter: Fuldmånemøder og junglemøder 
-  Aktiviteter i 2009: Blå/grøn lejer i maj, sommerlejer i august 
- Generelt er arbejdet i gruppen dejligt. Dejlige, dygtige og initiativrige børn gør 
arbejdet til en fornøjelse. 

7. Juniorerne/ v. Henrik Olsen p.g.a. Helle Holgers udtræden fra gruppen.  
- Der arbejdes med knob, koder, 1.hjælp, naturtemaer o.s.v. 
- Aktiviteter i 2008: Fastelavnsweekend i marts, deltog aktivt i loppemarkedet i maj, 
ligeledes i maj deltog en lille del af juniorerne i spejdernes ”Bornholm Rundt”-march, 
blå/grøn week-end på Kløvendal, week-end i Lyngstâuan (tema: ”kort og kompas”). 
Sommerlejr på Toggerbo, Mols. Junior-weekend i august (Bastemosen/Lyngstâuan). 
Deltog i Sct. Georg Gildets turnering på Middelaldercenteret. Gruppe-weekend på 
Baunehøj m. oprykning og endelig julemøde i Kanondalen. 

8. Troppen/v. Marianne Holo og Ebbe Frank 
- Marianne blev kastet ud i spejderarbejdet uden erfaring med dette. Det har været en 
meget positiv oplevelse. 

- 8 fra troppen var på sommerlejr i Egemosen 
- Der var sommerlejr m. ledere 
- Man var til grillfest hos Lonny 
- Der har været arbejdet aktivt med opgradering af færdigheder såsom duelighedstegn, 
1.hjælp, ild m.v. 

- Traditionen med den årlige Christiansø-tur blev holdt i hævd, ikke uden udfordringer 
for den nye vikar !!  

- Man har deltaget i Sct. Georg Gildets turnering 
- Der har været gruppe-weekend hvor gamle fra troppen blev rykket op og nye til 
troppen blev modtaget 

- ”Luksus-week-end” blev afholdt i januar 
- Aktiviteter for 2009(præsenteres af Ebbe Frank): Vil fortsætte det gode arbejde der 
allerede er etableret. Baden Powel-principper skal efterleves fuldt ud, ”Learning by 
doing”. Der skal arbejdes med pionering og lejrpladsopbygning   

- Ebbe og Ruben vil deltage i kulisserne og træde ind når nødvendigt. Ellers vil de 
primært lade assistenterne træde frem forrest i arbejdet i troppen. 
 
 



9. Klanen v./Kasper Boldt 
- Gruppen har været på Island 
- Gruppen har 17 medlemmer 
- Man deltager på ”Blå sommer” 
- Man skal på ”Seniortræf” 
- Man skal evt. på ”Oak Valley”-tur 

10.  Louis Venner v./Hanne Hueg 
- Louis Venner er en undergruppe af Rønne-gruppen, hvor frivillige deltager i 
planlægning og afvikling af arrangementer af forskellig art. Blandt andet aftenens 
arrangement. Gruppen er en blandet skare af nuværende og tidligere ledere og 
bestyrelsesmedlemmer, forældre o.s.v.  

11.  Hjemmesiden v./Henrik Olsen (WEB-master Mikael Boldt var fraværende)  
- www.ronnespejder.dk er den 4.mest sete spejderhjemmeside 
- 12.500 besøgende har været forbi hjemmesiden 
- 92.000 sider blev set 
- Målsætningen er min. én ny nyhedsside om ugen 
- Reklame for en speciel god hjemmeside: ”spejder i 100 år” 
- Gode forslag og kritik modtages gerne 

Beretningen godkendes af generalforsamlingen 

12.  Ingen beretninger 
13.  Ingen indkomne forslag 
14.  Årsregnskab og status for 2008 v. / Henrik Olsen(pga bortrejst kasserer) 
- Folderen ” Resultatopgørelse for tiden 1/1 til 31/12 2008 samt balance pr. 31/12 
2008”, udleveres til alle på generalforsamlingen. 

- Regnskabet heri gennemgås på både indtægts- og udgiftsside og enkelte 
punkter/poster kommenteres specifikt 

- Det konkluderes at der er opnået balance ml. aktiver/passiver. 
- Regnskabet er underskrevet af bestyrelsen og revisor Birthe Andersen uden 
bemærkninger 

Regnskabet godkendes af generalforsamlingen 

15. +15.1 v./ Hanne Hueg 
- Der påtænkes et Åbent Hus-arrangement i anledning af 60 års jubilæet for hytten i 
Kanondalen. Mere om dette senere. 

- ”Blå Sommer” afvikles i år. Det er en korpslejr, som afvikles hv. 5. år i Sønderjylland. 
- Turen koster 1600,-. Der vil blive mulighed for at opnå reduktion/tilbagebetaling i 
dette gebyr, ved at deltage i div. aktiviteter såsom loppemarkedsaktiviteter, 
lodseddel-salg og strandrensninger. Ved deltagelse i disse aktiviteter tjenes points 
som omregnes til penge som igen modregnes deltagergebyret. 

- Det understreges at rabatten naturligvis er afhængig af overskuddet ved de 
ovennævnte aktiviteter. 

15.2  Ingen bemærkninger 

16. v./ Henrik Olsen (pga bortrejst kasserer) 

-  Der henvises igen til den udleverede folder     ”Resultatopgørelse for tiden 1/1 til 31/12 
2008 samt balance pr. 31/12 2008” 

-  Budgettet præsenteres og enkelte budgetposter kommenteres specifikt. Bl.a. 
præsenteres en mindre kontingentstigning for generalforsamlingen. 

- Det bemærkes at der i kolonnen ”Udgifter 2008” skal byttes rundt på de afsatte midler i 
linjerne: ” Trop, ture, møder” og ”Trop, påskekursus (Egemosen). Dette tages til 
efterretning af HO. 

Budgettet godkendes af generalforsamlingen. 



 

 

17.- 17.2 

- Kasserer Bo Lund Pedersen accepterer valget 

Generalforsamlingen godkender valget 

17.2.3 
 

-  Birte Rasmussen er villig til genvalg 
-  Peter Juul Jensen ønsker at udtræde 
-  Erling Foss ønsker ikke genvalg 

Følgende kandidater foreslås at tiltræde bestyrelsen i øvrigt: 

- John B. Mortensen 
- Thomas S. Kyhn 

Ingen andre kandidater melder sig.   

Forældrerepræsentanterne er således fremtidigt repræsenteret i bestyrelsen 

- Birte Rasmussen 
- John B. Mortensen 
- Thomas S. Kyhn 
- Henrik Olsen 
- Bo Lund Pedersen 
- Dorthe Skotte 
- Helle Thorsen 
- Birte Rasmussen 
- Jan Kaptajn 

Repræsentanterne godkendes af generalforsamlingen 

17.3   

Følgende kandidater foreslås at tiltræde bestyrelsen 

- Hanne Hueg 
- Ebbe Frank 
- Lars Nygaard 
- Kasper Boldt 

Ingen andre kandidater melder sig. 

Lederrepræsentanterne er således repræsenteret fremtidigt i bestyrelsen 

- Hanne Hueg 
- Lone Kjøller 
- Else Færge 
- Gitte Bolin 
- Ebbe Frank 
- Lars Nygaard 
- Kasper Boldt 

Repræsentanterne godkendes af generalforsamlingen 

 

 



 

17.4 

Følgende repræsentanter foreslås 

- Stine Schiødt 
- Iben Ohn Pedersen 

Ingen andre kandidater melder sig. 

Ungdomsrepræsentanterne er således repræsenteret fremtidigt i bestyrelsen 

- Stine Schiødt 
- Iben Ohn Pedersen 

Repræsentanterne godkendes af generalforsamlingen 

18. Der foreslås og generalforsamlingen godkender valget af 

- Iben Ohn Pedersen 
- Ruben Mortensen 

19. Tre medlemmer har stillet sig til rådighed og ikke yderligere ønsker at melde sig 

- Henrik Olsen 
- Marianne Holo 
- Ruben Mortensen 

20. Birthe Andersen er på valg og villig til genvalg 

      Birthe Andersen vælges af generalforsamlingen 

21. Niklas Dalsjø er på valg og villig til genvalg 

      Niklas Dalsjø vælges af generalforsamlingen 

22. Henrik Olsen: 

- Opfordrer alle til at melde sig som hjælpere på ”Blå Sommer”, se mere på  
DDS`s hjemmeside. Det er en kæmpeoplevelse at deltage. 

Hanne Hueg: 

- Takker Marianne Holo for hendes ”vikariat” i Troppen. En lille erkendtlighed 
overrækkes. 

    

Rønne d. 15/2- 2009 

Underskrift pr. 15/2 

Bente Houtved Rasmussen 

 

Underskrift pr. 21/2  

Filip Nielsen 


